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Skolebestyrelsesmøde  
Aabybro skole 

Deltagere ordinære møder 
Anders Christiansen  
Michael Møller Pedersen 
Helle Overgaard 
Anne Rye 
Jan Nørgaard 
Jeanne Pedersen 
Karen Ferløv Bering 
Kristine Fooken Jensen  
Anne Mette Michelsen 
Søren Jacobsen  
Sarah Holm Jensen 
 
Elevrådsrepræsentanter: 
 
 

Tidspunkt 28. januar 2021 kl. 16.00-18.00  

Mødested Mødelokalet på Kattedamsvej/Online på Teams (I modtager et 
link) 

Mødeleder Kristine Fooken Jensen 

Referent Anne Mette Michelsen 

 

Fraværende Jan Nørgaard 
 

DAGSORDENPUNKT NR. 1: VELKOMMEN TIL SKOLEBESTYRELSESMØDE  

Indledningsvist introducerer Kristine aftenens program og herefter er der gensidig præsentation. 

 

DAGSORDENSPUNKT NR. 2: IGANGSÆTNING AF FORLØB I SKOLEBESTYRELSEN  

Med udgangspunkt i vores drøftelser på det seneste skolebestyrelsesmøde, har skolens ledelse haft møde 

med organisationskonsulent Jesper Brædstrup. Der er indgået aftale med Jesper om at igangsætte et forløb 

hen over foråret 2021, hvor vi skal arbejde med bl.a. skolens værdier, men også med en strategi for vores 

fælles arbejde omkring Aabybro Skole. 

I et særskilt brev får skolebestyrelsen orientering om opstarten på forløbet. 

 



Referat: 

Jesper Bradsted er deltagende ift. at lave et udviklingsarbejde med skolebestyrelsen. 

Jesper præsenterer sig selv og hans baggrund for at arbejde med kreative udviklingsprocesser. 

Herefter præsenterer skolebestyrelsen sig. 

Jesper tager en runde, hvor alle svarer på de spørgsmål, han har sendt rundt. 

Helle: Blev “lokket” med af en lærer. Helle har tidligere siddet i bestyrelse i bh. Hun vil gerne bidrage til 

skolens virke. Skolen stod foran en stor proces ift. den fysiske udvikling. Personligt oplevede hun 

mobbeproblematik med eget barn, og vil derfor gerne være med til at sætte sit præg på skolens principper. 

Et fremadrettet perspektiv: Rigtig god skole for personalet på skolen. Klassekvotienten ned og 

tolærerordning  

Anders: Har altid interesseret sig for sine omgivelser. Bestyrelse i foreningslivet. Vil gerne være en del af 

den stemme, der kommer fra skolen ift. Lokalsamfundet. Vil gerne påvirke beslutninger. Synes argumenter 

ofte er blevet hørt på politisk niveau og hos skolens ledelse. 

Udviklingsmulighed: Vil gerne fortsætte med at påvirke. Særligt optaget af at påvirke det økonomiske, hvad 

der prioriteres. 

Anne: Udvalgsmus. Flyttede til byen og havde en søn, der skulle starte i skole. Kan ikke brokke sig, hvis man 

ikke er med til at sætte sit præg på tingene. Meget anderledes. Der er mindre indflydelse end på en 

privatskole. 

Synes det er interessant at arbejde med faglighed og trivsel. Mere fokus på overgange - særligt på 10.kl. 

centeret. 

Kommunikation. Hvordan kan bestyrelsen bruges endnu bedre end nu? 

Michael: Er headhunted af Anders. Vil gerne involvere sig. Der var udfordring ift. det nye byggeri, det var en 

af grundende til at han gik ind i arbejdet.  

Synes der er meget drift og orientering pr. efterkrav. Savner værdier og målsætninger. Hvordan vil man 

rent fagligt udvikle børnene. Hvilke værdier vil vi give eleverne? Er der noget, man som bestyrelse kan 

bidrage med? Bestyrelsen skal kigge ind ad. Er optaget af tal. 

Karen: Har to børn i indskolingen, derfor vil hun gerne have en føling med, hvad der foregår på skolen. 

Driften lægges trygt i lærernes hænder. Hvilke værdier og målsætninger skal vi have her på skolen? 

Som nyt medlem: fint at komme med.  

Udvikling: Forme skolens vision. Vi skal bruge, at vi er så store, som vi er, hvordan bruger vi det aktivt? 

Noget at spejle sig i  

 



Jeanne: Repræsentant for specialområdet. Har været med i div. foreninger og børnehave bestyrelsen. Vil 

gerne påvirke skolen, så alle børn har det godt med de forskelligheder og udfordringer, de har. Vil gerne 

understøtte trivsel og faglighed. Vigtigt med god ledelse. 

Som nyt medlem: Lærer og lytter. 

Jan: For at få bedre indblik i skolens daglige virke. Vil gerne have en særlig opmærksomhed på skolens 

økonomi og samarbejdet med forvaltningen. Synes det er for centralt styret. Vil gerne understøtte det 

sociale og faglige. 

Søren: Som lærerrepræsentant lyder det som om, vi er enige om tingene. Kan bidrage med ide om hvad 

medarbejderne tænker/vil tænke om forskellige ting. Den røde tråd er vigtig. 

Har det udviklet sig? Vi er underlagt nogle rammer, det kan være en udfordring. Budgettet er primært 

lønninger, så der er ikke så meget at rykke med. 

Kristine: Kommer ikke så meget bag på hende, hvad der bliver sagt. Der er mange ting, bestyrelsen har 

bidraget med. 

Anne Mette: Glad for fokus på værdier. Trivsel og læring er i højsæde og er det, vi skal, det som 

lovgivningen bygger på og handler om. 

 

Værdier: 

• Faglighed 

• Mangfoldighed 

• Kommunikation mellem skole og forældre 

• Rummelighed (god til at favne forskellige sociale lag, nationaliteter) 

• Ærlighed 

• Ansvar/indflydelse 

• Videndeling 

• Fællesskab 

• Trivsel 

• Fællesskab 

• Faglighed 

• Tillid 

• Udvikling 

• Åbenhed 

• Ordentlighed 

• Respekt 

 

 



Skal arbejde med: 

• Mobning 

• Trivsel 

• Fællesskab 

• Faglighed 

• Differentiering 

• Rummelighed/mangfoldighed 

• Forældreinvolvering 

• Mod (at turde at lave fejl) 

• Skævhed 

 

Nyt møde d.25.3 hvor vi arbejder videre med udviklingsarbejdet. 

 

DAGSORDENSPUNKT NR  3: ORIENTERING OMKRING LEJRSKOLER 

På sidste skolebestyrelsesmøde blev det aftalt, at ledelsen og medarbejderne skulle udarbejde et udkast 

over, hvilke lejrskoler, der kan/skal afholdes i de kommende to skoleår på Aabybro Skole, altså for skoleåret 

2021-22 og 2022-23: 

Generelt:  

Lejrskoler må kun afvikles i Danmark. 

Det skal være steder med brofaste forbindelser, dvs. det udelukker Læsø, Bornholm, Samsø mm. 

 

Årgang Type Tidspunkt 

 

4. årgang Naturskolen i Fosdalen 

(1 lang dag kl. 8-20 eller 1 overnatning plus 1 

afspadseringsdag/fridag) 

Forår 2022 

6. årgang Et sted i Danmark  

(4 overnatninger) 

Forår 2022 

8. årgang Et sted i Danmark 

(2-3 overnatninger plus 1-2 afspadseringsdage/fridage) 

Forår 2022 

10. årgang Introtur i Dronninglund Storskov  

(1 overnatning plus 1 afspadseringsdag/fridag) 

August 2021 



10. årgang Et sted i Danmark 

(2 overnatninger plus 1 afspadseringsdag/fridag) 

Forår 2022 

CTU Formentlig lange dage i Lille Norge, men ingen overnatning Forår 2022 

 

Referat: 

Skolebestyrelsen udtrykker begejstring for, at man lægger en lejrskole i de kommende år (2021-22 og 2022-

23) på 8. årgang. Det er ligeledes fint at man fastholder 10. årgangstur, da der er mange nye elever på 

skolen i 10. årgang.  Bestyrelsen håber, det samme gælder på 7.årg. 

Beslutning: 

Det besluttes, at 6. årgang ikke tager til Bornholm i skoleåret 2021-22. Derudover besluttes det, at der på 7. 

årgang skal være en introtur med en overnatning samt at planen for 8. årgang i første omgang er gældende 

i de to kommende skoleår – 2021-22 og 2022-23 

Resten af programmet følges som fremlagt ovenfor. 

 

DAGSORDENSPUNKT NR  4: GENERALFORSAMLINGEN FORÅRET 2021 

Kort drøftelse af generalforsamlingen den 21.04.2021. Der er ikke nogen på valg i år, men vi skal stadig 

afholde generalforsamling. 

Referat: 

Ift. diverse andre aflysninger skal vi nok ikke regne med, at forsamlingsforbuddet hæves. Det besluttes 

derfor, at der laves noget på skrift, som lægges på Aula. Der er ingen på valg. 

Det foreslås at spørge på forvaltningen, hvad holdningen er til eventuel afholdelse. Kristine undersøger og 

vender tilbage. 

 

DAGSORDENSPUNKT NR. 5:  OPDATERING PÅ HVERDAGEN 

Skolens ledelse orienterer kort om hverdagen på skolen ift. Corona, ledelseskonstitueringer og opstart af 

førskolebørn.  

Referat: 

Vi har lidt over 100 elever inde i huset. Hele CTU er i skole. Der er ca. 70 i nødpasning. 

Der er fokus på de elever, der har svært ved at følge med, og de elever der ikke trives. Flere elever er inde i 

nogle timer hver uge, og dem ser vi flere og flere af. 



Sarah Bystrup Holm og Anja Michaelsen er kommet godt i gang med deres ledelsesopgaver på indskoling og 

SFO. 

Vi plejer at invitere til åbent hus i forbindelse med førskolebørnene. Lige nu arbejdes der på at få lavet 

noget materiale og få elever, børnehavepædagoger og forældre på besøg på skolen.   

 

DAGSORDENSPUNKT NR. 6: ÅRSOPGØRELSE 2020 

Ledelsen informerer om årsopgørelsen for 2020. 

Referat: 

Kristine informerer om, at årsopgørelsen for 2020 er lige ved at være færdig. Det ser ud til, at skole samlet 

set kommer lidt bedre ud af året end forventet, altså med et underskud på omkring 600.000,- mod et 

budgetteret underskud på 1 mio. kr. 

 

DAGSORDENSPUNKT NR. 7: EVT. 

Der er ikke noget under evt. 
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